



新添書籍推介-2025 年 11 月

Highlights of New Book Additions - November 2025



香港中央圖書館・青少年圖書館
Hong Kong Central Library • Young Adult Library



《中文書籍 Chinese Books》

	書名 TITLE	索書號 CALL NO.	作者 AUTHOR	出版社及出版年份 PUBLISHER & YEAR
1.	少年讀論語. 君子以仁為本 / 劉耀輝著.	Y 097.1 7299	劉耀輝 1976-	青島 : 青島出版社, 2023.
2.	角落小夥伴 : 善用時間的方法 / 藤枝真奈監修 ; [高雅淮譯].	Y 192.1 4444	藤枝真奈	台北市 : 布克文化出版事業部, 2024.
3.	AI 超入門 : 9-99 歲全民共學,把 AI 變成你的神隊友 / Toss AI 活用教育研究會編著 ; 吉岡味二番插畫 ; 彭士晃譯.	Y 312.98 0448		台北市 : 遠流出版事業股份有限公司, 2024.
4.	物理 : 彙整自然界的重要規則 / [日本 Newton Press 作 ; 李友君譯].	Y 330 2100		新北市 : 人人出版股份有限公司, 2024.
5.	翼想天開 : 抵抗重力的飛行設計與大自然演化 = Flights of fancy : defying gravity by design and evolution / 理查.道金斯(Richard Dawkins)著 ; 賈娜.倫佐娃(Jana Lenzová)繪 ; 彭臨桂譯.	Y 447.509 3052	道金斯 (Dawkins, Richard.) 1941-	新北市 : 本事出版, 2024.
6.	從馬斯河谷到碳中和 : 講給孩子的環保課 / 郭怡著.	Y 542.3 0793	郭怡	北京 : 中國大百科全書出版社有限公司, 2023.
7.	少年中國地理. 多彩地表 / 星球研究所著.	Y 660 9856		湖南 : 湖南科學技術出版社, 2023.
8.	漫話三千年 : 從 50 個中國歷史人物說起 / 武田田編著 ; 胡北麟插畫.	Y 782 1366	武田田 1981-	上海 : 上海社會科學院出版社, 2023.
9.	星星滿口袋 = A pocketful of stars / 艾莎.卜喜比(Aisha Bushby)著 ; 趙永芬譯.	Y 889 1590	布什比 (Bushby, Aisha.)	台北市 : 小麥田出版, 2024.
10.	帶父母去旅行!?: 跟大 Y 一家遊德國 / 大 Y 繪著.	Y 948.11 4040	大 Y	香港 : 梁丹瑤, 2022.



《英文書籍 English Books》

	書名 TITLE	索書號 CALL NO.	作者 AUTHOR	出版社及出版年份 PUBLISHER & YEAR
1.	Overcoming worries about body image and eating : a self-help guide for teenagers / Anne Stewart, Caz Nahman and Joanna Adams ; illustrated by Juliet Young.	Y 155.5182 STE	Stewart, Anne	London : Robinson, 2024.
2.	Disability visibility : 17 first-person stories for today : adapted for young adults / edited by Alice Wong.	Y 305.908 DIS		New York : Ember, 2023.
3.	Priceless facts about money / Mellody Hobson with Nell Scovell ; illustrated by Caitlin Stevens.	Y 332.024 HOB	Hobson, Mellody, 1969-	Somerville, Massachusetts : Candlewick Press, 2024.
4.	Computing through the ages : from bones to binary / Michael Woods and Mary B. Woods.	Y 510.9 WOO	Woods, Michael, 1946-	Minneapolis : Twenty-First Century Books, ©2024.
5.	The World Almanac guide to getting out alive : 1,001 tips for surviving extreme weather, killer bees, dentist visits, annoying siblings, and other major threats.	Y 646.7 WOR		New York : World Almanac Books, ©2024.
6.	Perfect balance : a young athlete's guide to the world of gymnastics / Julia Konner.	Y 796.44 KON	Konner, Julia.	Berkeley, CA : Velo Press, an imprint of Ulysses Press, ©2024.
7	The 10 champion scripts / Alice Wong Ming Kin.	Y 822 WON	Wong, Alice Ming-kin	Hong Kong : Red Publish, 2024.
8.	Stranded at sea / by Jarred Luján ; illustrated by Eduardo Gutiérrez.	Y 910.9162 LUJ	Lujan, Jarred.	North Mankato, Minnesota : Capstone Press, a Capstone imprint, ©2024.
9.	Bird boy / Catherine Bruton.	YF BRU	Bruton, Catherine	London : Nosy Crow, 2024.
10.	Doctor Who : fifteen doctors 15 stories.	YF DOC		London : Puffin Books, 2024.



康樂及文化事務署
Leisure and Cultural
Services Department